
Poslanecký návrh uznesenia OZ obce Pribylina na zasadnutie OZ z dňa 28.10.2016

Predkladatelia návrhu: Filip Benko, Ing. Martin Jurčo, Ing. Ján Vrbičan 

Návrh uznesenia:

Na základe prijatého spoločného programu rozvoja pre obec Pribylina OZ v Pribyline poveruje obecný úrad v Pribyline 
spracovať akčný plán riešení rómskej problematiky pre rok 2017.—  .

Termín: do nasledujúceho OZ resp. 9.12.2016 Zodpovedný: Obecný úrad v Pribyline •

Dôvodová správa:

A) Dňa 22.4.2016 obecné zastupiteľstvo uznesením jednomyseľne schválilo strategický dokument Spoločný 

program hospodárskeho a sociálneho rozvoja Horného Liptova do roku 2022 pre obec Pribylina. Toto uznesenie 

112/2016 podpísal starosta obce 27.4.2016. Tento dokument bol zverejnený na pripomienkovanie 23.11.2015 a 

bol schválený bez pripomienok, tak ako ho spracovala pracovná skupina v zložení:

Filip Benko, poslanec,

Ing. Martin Jurčo, poslanec,

Peter Vandriak, poslanec,

Ing. Ján Vrbičan, poslanec

A to na základe vlastných návrhov a návrhov aktívnych občanov obce.

Ciele prijatého dokumentu:

Pribylina v roku 2022

Riadiace mechanizmy v samospráve obce dobre fungujú, občania sa zapájajú do rozhodovania, zaujímajú sa o využívanie

finančných zdrojov obce. Hospodárenie so zdrojmi je transparentné a spravodlivé. Medziľudské vzťahy sú stále lepšie, rozvíja

sa spolupráca medzi rôznymi záujmovými skupinami. Osada Pod brehom je upravená, s vysporiadanými pozemkami, čistá,

bez tzv. neprispôsobivých obyvateľov. Obyvatelia osady sa podieľajú na rozhodovaní prostredníctvom svojej reprezentácie

v zastupiteľstve. Majú prácu v obecnom podniku, majú dobré podmienky na bývanie, hygienu, do školy a škôlky chodia deti

čisté, odpad sa z osady vyváža raz do týždňa, vedie tam dobrá cesta, vybudovaná je potrebná infraštruktúra.

Špecifické ciele prijatého dokumentu:

Oblasť: Základná vybavenosť a služby.

Príprava územia pre IBV a výstavbu BD

majetkové vysporiadanie 63 stavebných pozemkov pod IBV (2016) 
elektrifikácia IBV (2015)
výstavba inžinierskych sietí v nových lokalitách IBV (2015-2016, 510.000C)
výkup pozemkov vhodných na zástavbu do vlastníctva obce, napojenie na inžinierske siete a predaj záujemcom (2019-2022) 
výkup nevyužívaných nehnuteľností do vlastníctva obce, ich postupná rekonštrukcia a prenajatie občanom na bývanie 
(2019-2022)
vysporiadanie pozemkov v rómskej osade do správy obce s následnou výstavbou sociálnych nízkorozpočtových RD formou 
obecnej firmy (2019-2022)



Oblasť: Zamestnanosť a podmienky pre podnikanie

Vytvoriť obslužné pracovné príležitosti pomocou obecného podniku pre nízkopríjmové sociálne skupiny s nízkym vzdelaním. 

Vybudovať obchodno-priemyselný park so širokou škálou pracovných príležitostí a možnosťami pre podnikanie.

Zriadenie obecných podnikov

vybudovanie obecného sociálneho podniku poskytujúceho obecné služby, správu a údržbu obecného majetku, manažment 
podnikateľských zámerov v záujme rozvoja obce (2016-2022)

Oblasť: Rozvoj občianskej spoločnosti

Dlhodobo neriešený problém rómskej osady Pod brehom vytvára obavy z ďalšieho prepadávania sa vylúčenej skupiny 

obyvateľov do stále horších životných podmienok, ktoré v konečnom dôsledku môžu ohroziť aj majoritu.

Menšiny, rovnosť príležitostí, tolerancia voči inakosti

Aplikácia práva a poriadku v rómskej osade: likvidácia úžery, mikrosamospráva, zlepšenie komunikácie s obcou
Komunitné centrum a terénni pracovníci
Prezentácia rómskej kultúry, podpora talentovaných (MLD)
ukazovateľ: Počet rómskych občianskych hliadok, zdravotných asistentov a školských rómskych asistentov

B) ostatné dôvody:
- Uznesením 127/2016 z 8.7.2016 OZ prijalo Zásady hospodárenia s finančnými prostriedkami obce a tesnou väčšinou 
rozhodlo, že naša obec nebude spracovávať rozpočet obce v programovej štruktúre tzv. programový rozpočet, ktorý mal 

vytvárať priestor aj pre konkrétne riešenia rómskej problematiky.
- Platný územný plán z roku 1996 a doplnený v roku 2007 uvádza, že návrhy riešení rómskej problematiky budú obsahom 

práve samostatného materiálu.
- Starosta obce odmietol informovať ako vyhodnotil odporučenie OZ prijaté uznesením 128/2016 z 8.7.2016 trvalo vykonávať 
kontroly v rómskej osade v rozsahu kompetencií spoločného obecného úradu na úseku územného rozhodovania 
a stavebného poriadku, pričom toto uznesenie sám podpísal 12.7.2016.
- Nezáujem časti poslaneckého zboru zúčastňovať sa komunikácie ohľadom rómskej problematiky. Toto bolo prezentované 
neúčasťou na besede s expertom na rómsku problematiku, starostom Spišského Hrhova, p. Ledeckým
- Historicky je matrikou obce aj poslaneckým prieskumom zaznamenaný najrýchlejší prírastok rómskej populácie a expanzie 
rómskej osady počas funkčného obdobia súčasného starostu.
- Od roku 2007 má obec možnosť čerpať rozvojovú pomoc tzv. eurofondy. Táto možnosť je tu teda počas celého funkčného 
obdobia súčasného starostu. Obec sa nezapája do výziev podmienených prítomnosťou rómskej komunity, ktoré sú 
prospešné pre všetkých občanov obce bez rozdielu. Obec takto už nenávratne prišla o zdroje na rekonštrukciu či výstavbu 
MŠ alebo ZŠ v prvom programovacom období. Ani v druhom programovacom období sa nič nezmenilo, dokonca starosta 
odmietol informovať zastupiteľstvo o možnostiach vstúpiť do týchto výziev. Momentálne otvorené výzvy v operačnom 

programe ľudské zdroje sú na výstavbu a rekonštrukciu MŠ a na výstavbu a rekonštrukciu komunitných centier. Neustále 

prebieha aj národný projekt Šanca na zamestnanie určený práve pre obce, kde obec dostane na dlhodobo nezamestnaného 
až 95% z ceny jeho práce. Obec vôbec nežiada o dotácie z úradu vlády prostredníctvom úradu splnomocnenca vlády pre 
národnostné menšiny, ktoré sa poskytujú každý rok, a to až do výšky 60tis Eur. Obec sa ani v druhom kole nezapojila do 
výzvy cez ministerstvo životného prostredia, ktorý do 1.8.2016 poskytoval dotáciu na likvidáciu čiernych skládok až do výšky 
70tis Eur na žiadateľa.


